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 Usnesení zastupitelstva

Přítomni: 9 členů zastupitelstva  
Omluveni:   
Neomluveni:   
Ověřovatelé zápisu: M. Máslo, P. Prause
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté:  B. Križan

Navržený program:
1. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele
2. Schválení programu
3. Kontrola usnesení č. 9/2024
4. Schválení dodatku č. 1 k SoD – „Výstavba no-
vého zdroje vody a regenerace stávajícího zdroje 
vody v obci Bolehošť“
5. Schválení dodatku č. 1 k SoD – „Výstavba chod-
níku v obci Bolehošť – 4. část“
6. Návrh na pořízení studie proveditelnosti – byto-
vé jednotky v obecním hostinci
7. Dotační možnosti k projektům pro roky 2025 - 
2026
8. Žádost o prodej pozemku – Haviar
9. Pronájem techniky na zimní údržbu
10. Odpadové hospodářství
11. Schválení ceny vody pro rok 2025
12. Návrh mimořádné odměny pro starostu obce

13. Rozpočtové opatření – ke schválení č. 8 a na vě-
domí č. 7
14. Ostatní
a) Kulturní akce 2024
b) Kontrola ČSI v ZŠ a MŠ Bolehošť
c) Zveřejněné záměry obce č. 3–6 k prodeji/směně 
obecního majetku
d) Školní výlet
e) Žádost o pořízení kávovaru do obecního hos-
tince
f) Provedené práce na obecním rozhlase
g) Dokončení rekonstrukce MVN v Bol. Lhotě
15. Diskuze

Bod č. 1: Zahájení
Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo zahá-
jeno v 17 hodin starostou obce Jakubem Šimerdou. 
Zapisovatelkou byla jmenována Z. Andržová a ově-
řovateli zápisu byli jmenováni M. Máslo a P. Prause.
Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 1/10/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku 
Z. Andržovou, ověřovatele zápisu M. Máslo 
a P. Prause.
Bod č. 2: Schválení programu

Předsedající seznámil přítomné s návrhem pro-
gramu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou 
na úřední desce. Předsedající dal hlasovat o návrhu 
programu včetně jeho doplnění a změn (bod č. 14).
Hlasování: pro 9 : proti 0
Usnesení č. 2/10/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený pro-
gram zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 
9/2024
Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Schválení dodatku č. 1 k SoD „Vý-
stavba nového zdroje vody a regenerace stá-
vajícího zdroje vody v obci Bolehošť“ 
Pan starosta předložil přítomným návrh dodatku č. 
1 k SoD se společností Vodní zdroje Ekomonitor, 
spol. s r.o. Dodatek zohlednil vícepráce a méně 
práce v hodnotě + 7 191,- Kč bez DPH.
Hlasování: pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 3/10/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje Dodatek č. 1 
ke Smlouvě o dílo se společností Vodní zdroje 

Zápis č. 10/2024 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 25. 11. 2024 na obecním úřadu v 17 hodin.

 Slovo starosty

Vážení spoluobčané, zima je již za svou po-
lovinou, doposud nás však příliš nepotrá-
pila. Děti si asi v letošním roce na místním 
kopci u hájovny nezasáňkují. Den se příjem-
ně prodlužuje a všichni už vyhlížíme jaro.

Naše obec měla k prvnímu lednu letošního 
roku 643 obyvatel a tento počet bude dále 
stoupat. Narodily se nebo se letos narodí 
dalších 9 dětí. Po rozšíření školky je na hra-
ně kapacity také škola, ale ve spolupráci 
s paní ředitelkou máme řešení, jak zacho-
vat všech 5 ročníků. Přibývajícím dětem je 
potřeba zajistit odpovídající vyžití. Děkuji 
všem, kdo se o to snaží a pro děti neustále 
něco vymýšlejí. Konkrétně jde o Sokol Lipi-
ny, Sbor dobrovolných hasičů, SRPDŠ a ZŠ 
a MŠ Bolehošť. V letošním roce bychom 
chtěli i my za obec přidat k tradičním akcím 
něco nového – zábavu nejen pro děti, tak 
dospělé. Budeme o tom blíže informovat 
později.

Níže jsou informace, co se v obci stalo, děje 
nebo se připravuje, ale není to pokryto v sa-
mostatných článcích:
• Obec získala stavební povolení na akci 

„Stavební úprava místní komunikace – 
Bolehošť. Akce zahrnuje dokončení as-
faltové komunikace u novostaveb v ulici 
Habeš. Po dokončení akce bude celá ko-

munikace v této ulici převedena na obec. 
Nejprve však dojde k částečné opravě as-
faltového povrchu.

• Nechali jsme zpracovat studii proveditel-
nosti ohledně možnosti realizovat bytové 
jednotky v Obecním hostinci. Ve středně-
dobé budoucnosti bude totiž nutné nechat 
opravit střechu hlavní budovy – dva ze tří 
hlavních nosných trámů jsou ve velmi špat-
ném stavu. Obecní byty jsou aktuálně pod-
porovány státem. Výsledek studie bude 
projednán na veřejném zasedání. 

• V letošním roce budou zrekonstruovány 
sociální zařízení v obecním hostinci.

• Cena vody pro rok 2025 nebyla zvýšena.
• K dotazům, proč obecní úřad povolil ká-

cení 4 vzrostlých smrků u bytového domu 
čp. 127 uvádíme, že nepovolil. Zamítavé 
rozhodnutí však zvrátil Krajský úřad Krá-
lovéhradeckého kraje, který kácení po-
volil. Proti tomuto rozhodnutí se nelze 
odvolat.

• Byla zadána oprava pomníku v Bolehoš-
ťské Lhotě.

• Projekt „Výstavba chodníku – 5. část“ 
k nádraží má hotovou projektovou doku-
mentaci pro stavební povolení.

• Obec požádala o dotaci na dokončení hři-
ště za obecním hostincem prostřednic-
tvím MAS NAD ORLICÍ a škola požádala 
na další herní prvek na školní zahradě.

• Plánovaná rekonstrukce objektu čp. 86, 
který bude sloužit jako zázemí pro obec-
ní sportoviště, má hotovou dokumentaci 
pro stavební povolení.

• V první polovině roku proběhne veřejné 
projednání Změny č. 2 územního plánu 
Bolehošť. Obsah a grafické znázornění 
změn jsou zveřejněný v sekci strategic-
kých dokumentů na obecním webu.

• Podél hlavních silnic bude osazeno zbýva-
jících 14 podpěrných bodů novými lampa-
mi veřejného osvětlení.

• Ve škole bude nutné z kapacitních důvodů 
připravit zřízení 4. učebny základní školy. 
Tou se dočasně stane tělocvična. V násle-
dujícím školním roce bude základní školu 
navštěvovat více než 40 žáků.

• Obec pro letošní rok plánuje nové zábav-
né a sportovní akce. V tuto chvíli však ne-
jsou součástí společenského kalendáře.

• Obec plánuje pořízení malého elektrické-
ho nákladního automobilu značky Selvo 
pro potřeby technických služeb.

• V rámci Komplexním pozemkových úprav 
se nyní projednává Plán společných zaří-
zení ve Sboru zástupců. 

• Dne 20. 3. 2025 bude v Obecním hostinci 
Bolehošť projednána Místní energetická 
koncepce, která je zpracovávána v rámci 
DSO Vrchy.

S úctou Jakub Šimerda
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Ekomonitor spol. s. r. o. v hodnotě + 7 191 Kč bez 
DPH a pověřuje starostu k podpisu dodatku.

Bod č. 5: Schválení dodatku č. 1 k SoD „Vý-
stavba chodníku v obci Bolehošť – 4. část“ 
Pan starosta předložil přítomným návrh dodat-
ku č. 1 k SoD se společností HOLD s.r.o. Doda-
tek zohlednil vícepráce a méně práce v hodnotě  
– 284 308,61 Kč s DPH. 
Hlasování: pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 4/10/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje Dodatek č. 1 
ke Smlouvě o dílo se společností HOLD s.r.o 
v hodnotě – 284 308,61 Kč s DPH a pověřuje 
starostu k podpisu dodatku.

Bod č. 6: Návrh na pořízení studie proveditel-
nosti – bytové jednotky v obecním hostinci    
Zastupitelé projednali nabídku firmy Profesionálo-
vé a.s. na studii proveditelnosti týkající se možné 
výstavby bytů v obecním hostinci v ceně 90 750,- 
Kč s DPH. Dokončená studie bude projednána 
na veřejném zasedání.
Hlasování: pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 5/10/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku od fir-
my Profesionálové a.s. na pořízení studie 
proveditelnosti „Nástavba objektu čp. 30, Bo-
lehošť-nájemní bydlení“ v hodnotě 90 750 Kč 
s DPH.

Bod č. 7: Dotační možnosti k projektům pro 
roky 2025 - 2026   
Pan starosta seznámil přítomné s dotačními mož-
nostmi na různé projekty. 
- nákup hasičského dopravního automobilu
- komunikace Habeš
- chodník 5. etapa k nádraží
- pořízení AED (automatický externí defibrilátor) 
Zastupitelé vzali na vědomí tyto možnosti
Veřejné osvětlení v obci u chodníku 5. etapa směr 
nádraží – zadání projektové dokumentace.

Hlasování: pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 6/10/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje cenovou nabíd-
ku na projektovou dokumentaci od firmy Pro-
fesionálové a.s. v hodnotě 87 120 Kč vč. DPH 
na akci Veřejné osvětlení v obci Bolehošť, Chod-
ník 5. etapa od hráze směr zastávka ČD.

Bod č. 8: Žádost o prodej pozemku - Haviar    
Pan starosta předložil přítomným žádost p. Haviara 
o prodej obecního pozemku. Záměr bude projed-
nán se sousedními majiteli. 

Bod č. 9: Pronájem techniky na zimní údržbu
Pan starosta předložil přítomným návrh pronájmu 
traktoru od soukromého zemědělce Jana Bašeho, 
který bude používán pro potřeby zimní údržby ko-
munikací.
Hlasování: pro 9  :  proti 0 
Usnesení č. 7/10/2024
Zastupitelé schvalují pronájem techniky na zim-
ní údržbu komunikací v obci a pověřují starostu 
k podpisu smlouvy se soukromým zemědělcem 
Janem Bašem. Cena pronájmu činí 700 Kč za 1 
motohodinu skutečného užívání vozidla.

Bod č. 10: Odpadové hospodářství    
Zastupitelé byli seznámeni s návrhy vyhlášek pro 
rok 2025 o systému odpadového hospodářství 
a poplatku za systém odpadového hospodářství. 
Návrhy vyhlášek budou uveřejněny na úřední des-
ce a schváleny na příštím zasedání.

Bod č. 11: Schválení ceny vodného   
Zastupitelé projednali kalkulaci ceny vodného 
od společnosti AQUASERVIS na rok 2025. Navrhují 
cenu vodného ponechat ve stejné výši.
Hlasování: pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 8/10/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje ponechání ceny 
vodného ve stejné výši pro rok 2025 tj. 66,45 Kč 
/m3 včetně DPH

Bod č. 12: Návrh mimořádné odměny pro sta-
rostu obce   
Odměna nebyla navržena.

Bod č. 13: Rozpočtové opatření    
Zastupitelé berou na vědomí rozpočtové opatření 
č. 7/2024 schválené starostou obce.
Rozpočtové opatření č. 8/2024 
Hlasování: pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 9/10/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové 
opatření č. 8/2024.

Bod č. 14: Ostatní
a) kulturní akce – předvánoční setkání seniorů, ad-
ventní rozsvícení zvoničky    
b) kontrola ČSI v ZŠ a MŠ Bolehošť – seznámení 
s výsledkem kontroly
c) zveřejněné záměry obce č. 3, 4, 5, 6 o prodeji/
směně obecních pozemků – seznámení 
d) školní výlet – návrh na spolupořádání a finanční 
příspěvek 
e) žádost o pořízení kávovaru do obecního hostin-
ce 
Hlasování: pro 9  :  proti 0
Usnesení č. 10/10/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje nákup kávovaru 
do obecního hostince. Kávovar bude v majetku 
obce. 
f) provedené práce na obecním rozhlase – výměna 
sloupů a amplionů
g) dokončení rekonstrukce MVN v Bol. Lhotě – se-
známení s ukončením projektu

Bod č. 15: Diskuze

Bod č. 16: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost a za-
sedání v 20:30 ukončil.

Přítomni: 7 členů zastupitelstva  
Omluveni: H. Kučerová, M. Brandejs
Neomluveni:     
Ověřovatelé zápisu: J. Baše, I. Šimerda
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: 
Navržený program:
1. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele
2. Schválení programu
3. Kontrola usnesení č. 10/2024
4. Rozpočtové provizorium pro rok 2025
5. Priority rozpočtu obce pro rok 2025
6. Schválení rozpočtu PO ZŠ a MŠ Bolehošť pro 
rok 2025
7. Schválení střednědobého výhledu rozpočtu 
PO ZŠ a MŠ Bolehošť 2026–2027
8. Žádosti o dotace z rozpočtu obce na rok 2025
9. Žádost o příspěvek – domov pro seniory AHC 
Přepychy, a. s.
10. Inventury 2024
11. Směrnice č. 1/2024 – vnitřní platový předpis
12. OZV č. 1/2024 o stanovení systému shroma-
žďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a od-
straňování komunálních odpadů a nakládání se 
stavebním odpadem na území obce Bolehošť
13. OZV č. 2/2024 o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství

14. Záměr – č. 4/2024 a 6/2024 – směna pozemků
15. Záměr – č. 3/2024 a 5/2024 – prodej pozemků
16. Aktualizace smlouvy se společností TextilECO, 
a. s.
17. Schválení smlouvy o poskytnutí podpory ze 
SFŽP
18. Rozšíření VO
19. Pořízení zahradní techniky
20. Žádost o poskytnutí finančního příspěvku 
na provoz pečovatelské a zdravotní služby v roce 
2025
21. Žádost o čerpání z rezervního fondu – PO ZŠ 
a MŠ Bolehošť
22. Aktualizace obecního a školního webu
23. Zničené dveře ve škole a špatné okno
24. Vyřazení majetku
25. Rozpočtové opatření č. 9
26. Ostatní
a) Kulturní akce 2025
27. Diskuze

Bod č. 1: Zahájení
Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo za-
hájeno v 17 hodin starostou obce Jakubem Šimer-
dou. Zapisovatelkou byla jmenována Z. Andržová 
a ověřovateli zápisu byli jmenováni J. Baše a I. Ši-
merda.

Hlasování: pro 6 : proti 0
Usnesení č. 1/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku 
Z. Andržovou, ověřovatele zápisu J. Bašeho a I. 
Šimerdu.

Bod č. 2: Schválení programu
Předsedající seznámil přítomné s návrhem pro-
gramu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejně-
nou na úřední desce. Předsedající dal hlasovat 
o návrhu programu včetně jeho doplnění a změn 
(bod č. 20, 21, 22, 23, 24).
Hlasování: pro 6 : proti 0
Usnesení č. 2/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený pro-
gram zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 10/2024
Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Rozpočtové provizorium na rok 2025
Zastupitelé byli seznámeni s pravidly rozpoč-
tového provizoria na rok 2025.
Hlasování: pro 6  :  proti 0
Usnesení č.  3/11/2024
Zastupitelé obce schvalují rozpočtové provizo-

Zápis č. 11/2024 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 16. 12. 2024 na obecním úřadu v 17 hodin.
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rium na rok 2025 ve znění „Pravidel pro hospo-
daření s finančními prostředky obce Bolehošť 
v období rozpočtového provizoria“, tvořící ne-
dílnou přílohu tohoto usnesení.

Bod č. 5: Priority rozpočtu obce pro rok 2025 
Pan starosta seznámil zastupitele s projekty 
na rok 2025 – oprava komunikace Habeš, klu-
bovna č.p. 86 u hřiště, dokončení dětského hřiště 
za obecním hostincem, studie proveditelnosti 
bytů nad obecním hostincem, chodník 5. etapa 
k nádraží a další    

Bod č. 6: Návrh rozpočtu PO ZŠ a MŠ Bolehošť 
pro rok 2025
Zastupitelům byl předložen rozpočet PO ZŠ a MŠ 
Bolehošť na rok 2025. Rozpočet byl zveřejněn 
na úřední desce.
Hlasování: pro 6  :  proti 0
Usnesení č. 4/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočet PO ZŠ 
a MŠ Bolehošť na rok 2025 s úpravou zveřejně-
ného návrhu. 

Bod č. 7: Návrh střednědobého výhledu roz-
počtu PO ZŠ a MŠ Bolehošť pro rok 2026 - 2027 
Zastupitelům byl předložen střednědobý výhled 
rozpočtu PO ZŠ a MŠ Bolehošť na roky 2026 - 
2027. Výhled byl zveřejněn na úřední desce.
Hlasování: pro 6  :  proti 0
Usnesení č. 5/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje střednědobý vý-
hled rozpočtu PO ZŠ a MŠ Bolehošť na rok 2026 
- 2027 dle zveřejněného návrhu. 

Bod č. 8: Žádosti o dotace z rozpočtu obce 
na rok 2025
Přítomným byly předloženy žádosti o dotaci 
z rozpočtu obce na rok 2025.
a) žádost o dotaci na spolkovou činnost SK Sokol 
Lipiny ve výši 40.000,- Kč.
Hlasování:  pro 6  :  proti 0
Usnesení č. 6/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje pro spolek SK 
Sokol Lipiny individuální dotaci na rok 2025 
ve výši 40.000,- Kč, která bude zařazena 
do rozpočtu obce na rok 2025.
b) žádost o dotaci na spolkovou činnost SDH Bo-
lehošť ve výši 40.000,- Kč.
Hlasování:  pro 6  :  proti 0
Usnesení č. 7/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje pro spolek SDH 
Bolehošť individuální dotaci na rok 2025 ve výši 
40.000,- Kč, která bude zařazena do rozpočtu 
obce na rok 2025.
c) žádost o dotaci na spolkovou činnost SRPDŠ 
ve výši 10.000,- Kč.
Hlasování:  pro 6  :  proti 0
Usnesení č. 8/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje pro spolek SR-
PDŠ – Spolek rodičů a přátel dětí a školy při 
ZŠ a MŠ Bolehošť individuální dotaci na rok 
2025 ve výši 10.000,- Kč, která bude zařazena 
do rozpočtu obce na rok 2025.

Bod č. 9: Žádost o příspěvek – domov pro se-
niory AHC Přepychy, a.s.
Zastupitelům byla předložena žádost o peněžní 
dar na rok 2025 pro domov pro seniory AHC Pře-
pychy, a.s. 
Hlasování: pro 6 :  proti 0
Usnesení č. 9/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje peněžní dar ve výši 
5.000,- Kč pro domov seniorů AHC Přepychy, a.s., 
který bude zařazen do rozpočtu obce na rok 2025.

Bod č. 10: Inventury 2024
Seznámení přítomných s plánem inventur za rok 
2024. Určení inventarizační komise.

Bod č. 11: Směrnice č. 1/2024
Zastupitelům byla předložena směrnice č. 1/2024 
Vnitřní platový předpis.
Hlasování:  pro 6  :  proti 0
Usnesení č. 10/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje směrnici č. 1/2024 
Vnitřní platový předpis.

Bod č. 12: Schválení OZV č. 1/2024
Zastupitelé projednali vyhlášku č. 1/2024 o sta-
novení systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních od-
padů a nakládání se stavebním odpadem na území 
obce Bolehošť s platností od 1. 4. 2025. 
Hlasování: pro 6 : proti 0
Usnesení č. 11/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaz-
nou vyhlášku č. 1/2024 o stanovení obecního 
systému odpadového hospodářství.

Bod č. 13: Schválení OZV č. 2/2024
Zastupitelé projednali vyhlášku č. 2/2024 o míst-
ním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství s platností od 1. 1. 2024. Nově se již 
nesleduje počet trvale žijících obyvatel, ale ob-
jem popelnice a frekvence svozu. Sazba je 0.80 Kč 
za litr.
Hlasování: pro 6 : proti 0
Usnesení č. 12/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje Obecně závaz-
nou vyhlášku č. 2/2024 o místním poplatku 
za obecní systém odpadového hospodářství.

Bod č. 14: Záměr č. 4/2024 a 6/2024 směna 
pozemků 
Zastupitelé projednali schválení směny pozemků 
ze záměru č. 4/2024, který byl zveřejněn na úřed-
ní desce od 11. 11. 2024 do 16. 12. 2024. 
Hlasování:  pro 6  :  proti 0
Usnesení č. 13/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje směnu pozemků:
1. Pozemek p. č. 1644/5 o výměře 19 m² (ostat-
ní plocha, jiná plocha), který vznikl oddělením 
z pozemku p. č. 1644/1 (ostatní plocha, ostatní 
komunikace). Tento pozemek je ve vlastnictví 
obce Bolehošť a zapsán na LV 10001 v katastrál-
ním území Bolehošť.
2. Pozemek p. č. 146/2 o výměře 19 m² (ostatní 
plocha, jiná plocha), který vznikl oddělením 
z pozemku p. č. 146/1 (zahrada). Tento pozemek 
je ve vlastnictví Václava Kašpara, T. G. Masary-
ka 953, Týniště nad Orlicí, a je zapsán na LV 536 
v katastrálním území Bolehošť.
Směna bude provedena bez doplatku. Zastu-
pitelstvo pověřuje starostu k podpisu směnné 
smlouvy.

Zastupitelé projednali schválení směny a prodej 
pozemků ze záměru č. 6/2024, který byl zveřej-
něn na úřední desce od 11. 11. 2024 do 16. 12. 2024. 
Hlasování:  pro 6  :  proti 0
Usnesení č. 14/11/2024
Zastupitelstvo schvaluje směnu pozemků:
1. Pozemek p. č. 1610/11 o výměře 7 m2 (ostatní 
plocha, jiná plocha), který vznikl oddělením z po-
zemku p. č. 1610/1 (ostatní plocha, ostatní ko-
munikace). Tento pozemek je ve vlastnictví obce 
Bolehošť a zapsán na LV 10001 v katastrálním 
území Bolehošť.
2. Pozemek p. č. 1830 o výměře 6 m2 (ostatní plo-
cha, jiná plocha), který vznikl oddělením z pozem-

ku p. č. st. 94 (zastavěná plocha). Tento pozemek 
je ve vlastnictví Ing. Zdeňka Hrocha, Bolehošťská 
Lhota 19, 517 31 Bolehošť.
Směna bude provedena s doplatkem 350 Kč/m2 
ve prospěch Obce Bolehošť. Zastupitelstvo pově-
řuje starostu k podpisu směnné smlouvy.

Bod č. 15: Záměr č. 3/2024 a 5/2024 prodej 
pozemků 
Zastupitelé projednali schválení prodeje po-
zemku ze záměru č. 3/2024, který byl zveřejněn 
na úřední desce od 11. 11. 2024 do 16. 12. 2024. 
Hlasování:  pro 6  :  proti 0
Usnesení č. 15/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej pozemku 
p. č. 826/15 o výměře 41 m2 (trvalý travní po-
rost) v majetku obce Bolehošť, zapsaném na LV 
10001, v k. ú. Bolehošť za cenu 350 Kč/m2 panu 
Petrovi Sedlákovi, Bolehošť 138, 517 31 Bolehošť 
a pověřuje starostu k podpisu kupní smlouvy.

Zastupitelé projednali schválení prodeje po-
zemku ze záměru č. 5/2024, který byl zveřejněn 
na úřední desce od 11. 11. 2024 do 16. 12. 2024. 
Hlasování:  pro 6  :  proti 0
Usnesení č. 16/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej pozemku 
p. č. 1610/10 o výměře 16 m2 (ostatní plocha, 
jiná plocha), který vznikl oddělením z pozem-
ku p. č. 1610/1 (ostatní plocha, ostatní komu-
nikace) v majetku obce Bolehošť, zapsaném 
na LV 10001, v k. ú. Bolehošť za cenu 350 Kč/m2 

Mgr. Kláře Kopecké a Davidovi Kopeckému, oba 
Bolehošťská Lhota 56, 517 31 Bolehošť a pově-
řují starostu k podpisu kupní smlouvy.

Bod č. 16: Smlouva TextilECO
Pan starosta předložil návrh společnosti TextilE-
CO a.s. na aktualizaci smlouvy o zajištění sběru 
textilu nově za úplatu. Roční cena za obsluhu jed-
noho kontejneru je 10 000 Kč bez DPH.
Hlasování:  pro 6  :  proti 0       
Usnesení č. 17/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje návrh aktualiza-
ce smlouvy se společností TextilECO a.s.

Bod č. 17: Smlouva o poskytnutí podpory ze SFŽP
Pan starosta předložil ke schválení smlouvu o po-
skytnutí podpory ze SFŽP na výstavbu nového 
zdroje vody a regeneraci stávajícího zdroje vody
Hlasování:  pro 6  :  proti 0       
Usnesení č. 18/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu č. 
1210900071 o poskytnutí podpory ze Státní-
ho fondu životního prostředí České republiky 
a pověřuje starostu k podpisu smlouvy.

Bod č. 18: Rozšíření VO
Pan starosta předložil návrh na rozšíření veřejné-
ho osvětlení v obci. Doplnění zbývajících svítidel 
v počtu 14 ks podél hlavních cest III. třídy. Dále byl 
předložen návrh na projekční činnost k 3 novým 
světleným bodům u obecního hostince a u novo-
stavby v Bolehošťské Lhotě.
Hlasování:  pro 7  :  proti 0       
Usnesení č. 19/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje návrh na rozší-
ření veřejného osvětlení. 

Bod č. 19: Pořízení zahradní techniky
Pan starosta předložil návrh na doplnění baterio-
vé zahradní techniky Milwaukee v ceně 72 736 Kč 
s DPH. Jedná se o řetězovou pilu, sekačku, nabí-
ječku a baterie.
Hlasování:  pro 7  :  proti 0       
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Usnesení č. 20/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje nákup nové za-
hradní techniky Milwaukee.

Bod č. 20:  Žádost o poskytnutí finančního 
příspěvku
Zastupitelům byla předložena žádost o peněžní 
dar na rok 2025 pro Agenturu Domácí péče. 
Hlasování: pro 7 :  proti 0
Usnesení č. 21/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje peněžní dar ve výši 
15.000,- Kč pro Agenturu Domácí péče a pověřují 
starostu k uzavření a podpisu smlouvy. Výše daru 
bude zařazena do rozpočtu obce na rok 2025.

Bod č. 21:  Žádost o čerpání z rezervního fon-
du – PO ZŠ a MŠ Bolehošť 
Zastupitelům byla předložena žádost paní ředi-
telky o schválení čerpání rezervního fondu ve výši 
93.498,- Kč. 
Hlasování: pro 7 :  proti 0
Usnesení č. 22/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje čerpání částky 
93.498,- Kč z rezervního fondu ZŠ a MŠ. 

Bod č. 22:  Aktualizace obecního a školního webu 
Zastupitelům byla předložena nabídka na prove-
dení aktualizace obecního v ceně 66 550 Kč s DPH 
a školního webu – škola si zajistí sama pouze le-
gislativní kontrolu obsahu.
Hlasování: pro 7 :  proti 0
Usnesení č. 23/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku firmy 
Antee, s. r. o. na provedení aktualizace webu.

Bod č. 23:  Zničené dveře ve škole a špatné 
okno 
Byla zjištěna prasklina na vstupních dveřích 
do základní školy. Pan starosta poptá možnou 
opravu, případně cenovou nabídku na nové 
vstupní dveře. 

Bod č. 24:  Vyřazení majetku 
Zastupitelům byly předloženy návrhy na vyřa-
zení obecního majetku – benzinová motorová 
pila Husqvarna - neopravitelné, plynový sporák 
v obecním hostinci – starý, nefunkční trouba, 
maketa policisty - krádež.  
Hlasování: pro 7 :  proti 0

Usnesení č. 24/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje vyřazení obecní-
ho majetku dle návrhů na vyřazení. 

Bod č. 24:  Rozpočtové opatření č. 9 
Mimořádná splátka úvěru.
Hlasování: pro 7 :  proti 0
Usnesení č. 25/11/2024
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové 
opatření č. 9/2024.

Bod č. 25: Ostatní
a) kulturní akce – seznámení se společenským ka-
lendářem na rok 2025    

Bod č. 26: Diskuze

Bod č. 27: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost 
a zasedání v 19:40 ukončil.

Rekonstrukce malé vodní nádrže v Bolehošťské Lhotě

V listopadu jsme dokončili rekonstrukci malé vodní nádrže v Bo-
lehošťské Lhotě. Projekční práce započaly už v roce 2022. Cílem 
bylo přeměnit jednoduchou obdélníkovou nádrž na vodní biotop 
se zachováním historického vzhledu. Opěrná zeď a požerák jsou 
sice z betonu, ale zbytek nádrže byl vyskládán z opukového kame-
ne. Veškerý kámen použitý při rekonstrukci byl náš vlastní – obec 
ho měla schovaný z demolice stodoly za budovou školy. Posloužil 
výborně, pouze bylo nutné ho protřídit. Parta zručných kameníků 
vyskládala dno a břehy kámen po kameni. Byla to náročná práce, ale 
výsledek stojí za to.
Pod kameny je uložena geotextilie. Dno a spáry mezi kameny jsou 
zasypány praným říčním štěrkem. Věříme, že se vám výsledek líbí 
stejně jako nám.

 Z naší obce
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Nádrž je zaznamenána na mapě z roku 1840. Její umístění není ná-
hodné – přímo v prostoru nádrže pramení Chropotínský potok. 
Jeho tok je v obci sice převážně zatrubený, ale napájí rybník Bába 
a následně Malý a Velký Nadýmač. Dále teče do Ledec a do řeky Dě-
diny. Během výstavby bylo nutné neustále odčerpávat vodu, pro-
tože pramen má vydatnost i během suššího období. Přesto se dá 
očekávat kolísání hladiny podle aktuálního zavodnění krajiny.
Do nádrže budou ještě vysázeny vodní rostliny. Pro tyto účely je 
dno výškově členité – nechybí ponořený ostrůvek a nevypustitelná 
refugiální tůň, která v případě extrémního sucha zajistí přežití vod-
ní fauny. V omezeném množství budou do nádrže vypuštěny ryby.
U rybníčku se pravidelně setkávají občané Bolehošťské Lhoty při 
různých příležitostech, a proto zde na jaře ještě umístíme lavičky.
Výběrové řízení na dodavatele stavby vyhrála společnost KVIS Par-
dubice, a. s. Většinu prací však subdodavatelsky zajistila společnost 
STATING, s. r. o., z Kostelce nad Orlicí a její sekce Eko. Cena díla 
byla 1 129 916 Kč s DPH a realizace se obešla bez víceprací i méně-
prací. Děkujeme za úspěšné dokončení stavby. Příprava projektové 
dokumentace byla podpořena Královéhradeckým krajem částkou 
82 000 Kč a samotná stavba částkou 477 000 Kč.
Na závěr bych chtěl poděkovat Jirkovi Moravcovi za poskytnutí 
elektřiny pro stavebníky a Honzovi Moravcovi za nadšení pro věc 
a dohled nad realizací. Poděkování patří i Martinu Záleskému a Jar-
dovi Zemanovi za velmi náročné ruční třídění kamene. Své si uži-
ly také děti při vypouštění rybníčku a odlovu ryb – tolik voňavého 
bahna na nich maminky asi ještě neviděly…

Jakub Šimerda

Napojení nového vrtu na pitnou vodu a regenerace stávajícího

V čísle 1/2022 jsme detailně popisovali lokalitu, ze které od 70. let 
čerpáme pomocí podzemního vrtu pitnou vodu. Stačí se podívat 
směrem na Očelice a hledat stříbřitý věžový vodojem. Starý vrt byl 
již značně zanesený sedimentem a průzkumná kamera se dostala 
pouze do poloviny původní hloubky 77 metrů. Zvažovalo se, že se 
vrt nechá vyčistit. S tím však bylo spojeno riziko, že se to nepodaří 
a přijdeme o zdroj vody. Mohlo dojít třeba ke zborcení pažení nebo 
jinému problému. Toto řešení nám hydrogeologové nedoporučova-
li a my jsme se rozhodli neriskovat.
Přistoupili jsme tedy k přípravě nového vrtu. Ten byl vyvrtán 
do hloubky 77 metrů na konci roku 2021 na pozemku, který jsme 
zakoupili od pana Langra. Tímto mu zde ještě jednou děkuji, neboť 
nás v nedávné době navždy opustil. Čerpací zkoušky i rozbory vody 
dopadly dobře. Začalo se tedy chystat pokračování projektu – na-
pojení nového vrtu na vodovodní síť a vystrojení technologií. Prů-
zkumný vrt nám z 65 % zaplatila dotace z Ministerstva pro životní 
prostředí.
Pro napojení a vystrojení vrtu jsme také hledali vhodný dotační 
program. Ten se objevil, a navíc podporoval i čištění starých vrtů. 
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Z hlediska bezpečnosti dodávek 
vody je samozřejmě ideální mít více 
na sobě nezávislých zdrojů pitné 
vody. Zastupitelé tedy rozhodli, že 
po zprovoznění nového vrtu zkusí-
me vyčistit ten původní, více než 60 
let starý.
Při zprovozňování nového vrtu nás 
potkala smůla. Po týdnu ostrého pro-
vozu došlo k poruše elektromotoru 
nového čerpadla, což vedlo k nuce-
né odstávce. Provozovatel vodovo-
du, společnost Aquaservis neměla 
náhradní čerpadlo o potřebném vý-
konu. Použilo se tedy náhradní zaří-
zení s nižším výkonem a vodojem byl 
do plného stavu doplněn velkokapacitní cisternou. Poté už náhradní 
čerpadlo s výkonem 1 l/s stíhalo za nepřetržitého provozu vodojem 
doplňovat. Přepojení zpátky na starý vrt nepřipadalo v úvahu, neboť 
se z něj již odstranilo vystrojení a byl vyřazen z provozu.
Na čištění starého vrtu se použily ocelové kartáče. Za současného 
vhánění vzduchu kompresorem do vrtu docházelo k vyplavování ne-
čistot a usazenin ven. Video z celého procesu jsme opět zveřejňovali 
na sociální síti Facebook a těšilo se veliké sledovanosti. Není divu, vy-
padalo to podobně, jako když narazíte na ropu. Takový proces člověk 
běžně nevidí. K veliké spokojenosti se vrt podařilo vyčistit do původ-
ní hloubky 77 metrů. Kamerové zkoušky ukázaly, že původní pažení 
je stále v dobré kondici. Přesto se podle projektu do vrtu umístilo 
nové PVC pažení s obsypem z praného kačírku. Po dokončení čerpací 
zkoušky bylo možné říct, že vše dopadlo na jedničku. Nyní má obec 
dva plnohodnotné jímací objekty na pitnou vodu. V případě poruchy 
jednoho z nich je k dispozici záloha. Odběr vody nyní probíhá z obou 
vrtů. Po určitém odčerpaném objemu vody se střídají. V obou je in-
stalováno stejné čerpadlo ve stejné hloubce.
V posledních letech hodnota dusičnanů v pitné vodě neustále stou-
pala. Hygienický limit je stanoven na 50 mg/l, přičemž dusičnany se 
do povrchové i podzemní vody dostávají především z dusíkatých 
hnojiv používaných v zemědělství. Rostliny nedokážou umělá hnojiva 
plně využít, a tak jsou částečně vyplavována do podzemních i povr-
chových vod stejně jako pesticidy.
Hodnota dusičnanů ve vodě se nebezpečně přiblížila hranici 50 mg/l, 
překročení by představovalo vážný problém. Pokud by k tomu došlo, 
musela by být instalována technologie na odstraňování dusičnanů, 
což by znamenalo milionové investice a výrazné zvýšení provozních 
nákladů – a tím i zdražení vody.
Výsledky rozborů pitné vody z nového vrtu však ukázaly výrazně nižší 
hodnoty dusičnanů, kolem 35 mg/l. Po vyčištění starého vrtu došlo 
ke snížení i zde a koncentrace se dostala na přijatelnou úroveň. Celá 
situace byla konzultována s hydrogeologem, který navrhl možné vy-
světlení tohoto poklesu.
Jedním z důvodů může být zmenšení tzv. depresního kužele, ke kte-
rému došlo vlivem střídavého čerpání z obou vrtů. Depresní kužel je 
kuželovité snížení hladiny podzemní vody v okolní hornině způsobe-
né čerpáním. Když se čerpá méně intenzivně, voda se k vrtu nesta-
huje z tak velké vzdálenosti, což snižuje množství dusičnanů, které se 
do ní dostávají. Rozbory vody, které sledují další nebezpečné látky, 
ale třeba i radioaktivitu, jsou naprosto v pořádku.
Výběrové řízení na dodavatele vyhrála společnost Vodní zdroje Eko-
monitor spol. s r. o. z Chrudimi. Za realizaci, i přes určité problémy, 
jí děkujeme. Cena díla byla včetně víceprací a méněprací stanovena 
na 1 940 732 Kč. DPH obec v tomto případě neplatí. Dotace od Stát-
ního fondu životního prostředí, který spadá pod MŽP, bude činit 
1 440 000 Kč.
Celý několikaletý projekt považujeme za velmi úspěšný i s ohledem 
na významnou dotační podporu. Pitná voda je vzhledem k vydatnosti 
zdrojů v naší obci zajištěna pro další generace. Jen doufejme, že ji jako 
lidé neznehodnotíme nevratným znečištěním.

Jakub Šimerda
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Výstavba chodníku a rekonstrukce krajské komunikace

Projekt s názvem „Výstavba chodníku – 4. část“ zahrnoval rekon-
strukci chodníku od pošty po čp. 92 a vybudování zcela nového 
chodníku od čp. 92 po čp. 70. Dále se realizovala stavba dešťové 
kanalizace a rekonstrukce krajské komunikace od obecního hostin-
ce po čp. 70. Hlavním důvodem této stavby byl chybějící chodník 
na hrázi rybníka Velký Nadýmač.
Na začátku roku 2022 jsme nechali zpracovat studii, která navrhla tři 
varianty provedení nového chodníku:
1. První varianta, kterou jsme nakonec zrealizovali, měla nevýho-

du v podobě vzniku dvou míst pro přecházení a nutnost kácení 
vzrostlých stromů (bude provedena náhradní výsadba). Projektová 
cena činila 3,1 mil. Kč.

2. Druhá varianta počítala s ocelovou lávkou na návodní straně hráze, 
aby chodník vedl po jedné straně. Projektová cena byla 8,7 mil. Kč.

3. Třetí varianta navrhovala klasický chodník, což by si vyžádalo kom-
pletní rekonstrukci nábřežní zdi. Projektová cena dosahovala 15,6 
mil. Kč.

Druhá a třetí varianta by navíc vyžadovaly přeložku všech sloupů ve-
dení nízkého napětí a nové sloupy veřejného osvětlení. Ve variantě 1 
stačilo posunout pouze jeden sloup (i za to si nechala společnost ČEZ 
Distribuce zaplatit 200 tis. Kč.). Věřím, že je pochopitelné, proč jsme 
se rozhodli pro první variantu, i když chodci musí na dvou místech 
přecházet silnici.

V rámci nového úseku chodníku na hrázi rybníka bylo nutné vyřešit 
odvod dešťové vody. Kvůli těsnosti hráze nebylo možné vybudovat 
klasickou dešťovou kanalizaci, a proto bylo nutné otočit sklon celé 
komunikace směrem do rybníka. Vzhledem ke špatnému stavu ko-
munikace jsme nakonec zahrnuli do projektu i rekonstrukci silnice 
v celém úseku a doufali, že kraj uvolní potřebné finance.
V lednu 2024 jsem požádal o schůzku s tehdejším hejtmanem Mar-
tinem Červíčkem. Ten nás ještě jako náměstek pro dopravu se sta-
rostou Ledec navštívil a avizoval, že se začne pracovat na přípravě 
rekonstrukce silnice Ledce – Bolehošť. Do té doby se provedla pou-
ze diagnostika komunikace a vše utichlo. Hejtmanovi jsem vysvět-
lil celou situaci a popsal náš projekt. Po jeho zásahu jsme v dubnu 
podepsali dohodu s Královéhradeckým krajem, která kraj zavazovala 
proplatit veškeré výdaje spojené s rekonstrukcí silnice. Děkuji býva-
lému hejtmanovi za osobní angažovanost.
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Stavební práce probíhaly od září 
do začátku prosince. Chodník byl vy-
budován přesně podle projektu, ale 
dešťová kanalizace i technologie re-
konstrukce komunikace doznaly změn. 
Během výkopových prací se ukázalo, 
že dešťová kanalizace by kolidova-
la s přípojkami plynu. Jejich přeložka 
by stavbu zastavila. Projektanti proto 
navrhli alternativní řešení – kompo-
zitní žlaby RECYFIX MONOTEX, které 
unesou zatížení až 40 tun. Žlaby jsou 
uloženy podél obruby a odvádějí vodu 
do rybníka V. Nadýmač.
Při rekonstrukci komunikace byla použita recyklace za studena. Hor-
ních 20 cm vozovky se rozemlelo, smíchalo s cementem, asfaltovou 
emulzí a vodou a poté uválcovalo. Výsledná pevnost se blíží betonu. 
Původní plán počítal s kompletní výměnou vozovky, ale sondy potvrdi-
ly dobrý stav historického štětu (na stojato kladené opukové kameny). 
Bylo nutné pouze doplnit štěrk do krajnic. Rekonstrukci za kraj dozoro-
val vedoucí přípravy a realizace staveb z Rychnova nad Kněžnou, který 
potvrdil, že při opravách silnic 3. třídy se historický štět zachovává.
Výstavbu doprovázela více než tříměsíční uzavírka. V ulici Pod rybní-
ky byla doprava nejprve jednosměrná, ale na základě podnětů občanů 
jsme umístili semafory, které umožnily průjezd v obou směrech. Měli 
jsme tak učinit hned od počátku. Nějakým způsobem korigovat do-
pravu však nutné bylo. Komunikace má šířku pouze jednoho jízdního 
pruhu, s omezením rychlosti si někteří hlavu nelámou, pohybují se 
zde běžně chodci, děti ze školky a cyklisti. Nějaký vtipálek několikrát 
změnil nastavení semaforů. Večer vše fungovalo, ráno blikala na jedné 
straně oranžová nebo byl změněn interval. Na problém jste nás potom 
upozorňovali. Žádnou kolizi to naštěstí nezpůsobilo.
Od června 2022 probíhala projektová příprava. Stavební povolení jsme 
získali v únoru 2024. Do výběrového řízení se přihlásili čtyři společ-
nosti. Vítězná firma však nedoložila potřebné dokumenty, a proto byla 
vyřazena. Smlouva o dílo byla uzavřena se společností HOLD, s. r. o., 
Orel u Slatiňan. HOLD realizoval pouze pokládku asfaltových vrstev, 
ostatní práce provedl subdodavatel STAVITELSTVÍ – TRUNEC, s. r. o., 
z Vysokého Mýta.
Původní hodnota zakázky byla 11 912 450 Kč, po vícepracích (+470 
083 Kč) a méněpracích (-754 391 Kč) činila konečná cena 11 628 141 Kč.
Rekonstrukci komunikace zaplatil Královéhradecký kraj (7 759 149 Kč). 
Na dešťovou kanalizaci jsme obdrželi dotaci 477 000 Kč (celkové nákla-
dy 1 440 634 Kč). Na chodník dostaneme 1 420 000 Kč z Integrovaného 
regionálního operačního programu (celkové náklady 2 107 727 Kč).
Proč nebyl opraven starý chodník od obchodu s potravinami ke kři-
žovatce a před poštou? Pod chodníkem vede litinový vodovod, který 
bude nutné vyměnit současně s rekonstrukcí chodníku. Plocha před 
poštou není v majetku obce a nevíme, jaké plány má Česká pošta s bu-
dovou místní pošty.

Jakub Šimerda
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Rekonstrukce vedení velmi vysokého napětí

Katastrem obce prochází vedení zvláště vysokého napětí 400 kV 
označené jako V453 Krasíkov – Neznášov. Toto vedení bylo uvedeno 
do provozu v roce 1972 a jeho délka činí 84 km. Po více než 50 letech 
provozu rozhodl provozovatel přenosové soustavy ČEPS, a. s., o kom-
pletní obnově tohoto elektroenergetického nadzemního vedení.
Modernizace v našem katastru proběhne od března do srpna letošní-
ho roku. Obnova bude provedena ve stávající trase, avšak z technic-
kých důvodů může dojít k posunutí některých stožárů v ose vedení. 
V rámci rekonstrukce bude provedena výměna stožárových kon-
strukcí včetně základů, výměna izolátorových závěsů, zemnících lan 
a dalších prvků vedení, stejně jako instalace nových fázových vodičů 
v celé trase. Důležitou změnou bude zúžení ochranného pásma z do-
savadních 25 metrů na 20 metrů.
Tato akce si vyžádá rozsáhlé stavební práce, během nichž bude ne-
zbytné vstupovat na soukromé pozemky. Po dobu realizace dojde 
k dočasnému omezení možnosti zemědělského hospodaření. Všichni 
vlastníci a hospodáři byli o těchto skutečnostech informováni. Pří-
padné škody lze uplatňovat u ČEPS, a. s., a požadovat náhradu ma-
jetkové újmy.

Přestože toto vede-
ní naši obec elektřinou 
přímo nezásobuje, re-
konstrukce si vyžádá 
několik celodenních od-
stávek elektřiny v celé 
obci. Vedení zvláště vy-
sokého napětí 400 kV 
křižuje nad zemědělským 
podnikem vedení vyso-
kého napětí 35 kV, které 
do naší obce vede od Pře-
pych. V průběhu modernizace bude nutné odstranit stávající fá-
zové vodiče a následně instalovat nové. Z důvodu bezpečnosti 
stavebních prací bude nezbytné dočasně odpojit vedení vysokého 
napětí 35 kV, které zásobuje naši obec i Křivice.
Jelikož neexistuje alternativní napájecí vedení, budeme o plánova-
ných odstávkách informováni s dostatečným předstihem.

Jakub Šimerda

Rozsvícení zvoničky

Nadešel adventní 
čas a u nás v Bole-
hošti, stejně jako 
každý rok, rozsvěcí-
me vánoční stromek 
a zvoničku. Letošní 
advent vyšel přesně 
na 1. prosince. Účast 
byla opravdu hojná. 
Na vystoupení živé-
ho betlému od dětí 
ze základní a mateř-
ské školy se přišlo podívat spousta rodičů, 
babiček i dědečků. Dětem i učitelskému do-
provodu děkujeme. Pro všechny přítomné 
bylo připraveno sváteční občerstvení (sva-
řák, čaj, cukroví a výborné klobásy). Tímto 
děkuji zastupitelům a Sokolu Lipiny za po-
moc při organizaci. 

Zdeňka Andržová
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21. Předvánoční setkání seniorů

Sobota po mikulášské besídce patří našim seniorům. Již po 21 jsme 
společně s obcí Ledce uspořádali předvánoční setkání pro naše seni-
ory. Kulturní pásmo nám tradičně zajistily děti ze základní a mateřské 
školy spolu se svými učiteli. Po celé odpoledne hrála skupina Mosty. 
Jako zpestření programu jsme tentokrát pozvali pana Tomáše Dles-
ka, který nám převedl ukázky výcviku služebních psů. Odpoledne se 
přehouplo do své druhé poloviny a podávala se sváteční večeře. Paní 
hospodské patří poděkování za přípravu zákusků a večeří, děvčatům 
za milou obsluhu a Vám všem přeji v roce 2025 hlavně zdraví a po-
hodu.

Zdeňka Andržová

Tříkrálová sbírka v Lipinách

Tříkrálová sbírka se za svých 20let 
stala celospolečenskou událostí, 
která přináší všem zúčastněním 
radost, a především ukazuje sílu 
lidské solidarity. Díky vybraným 
finančním prostředkům pomáhá-
me spolu s vámi těm, kteří si sami 
pomoci nemohou. 
I letos vyrazily naše děti v chlad-
ném počasí po Lipinách kole-
dovat. Musí při tom odvážně 
oslovit člověka, nebát se odmít-
nutí, a především předat radost, 
potěšit a vzájemně se obdarovat. 
Odměnou je hřejivý pocit, že udě-
lají něco nesobeckého pro ostatní, že inspirují jiné, abyste společně 
začali rok dobrým skutkem. 
PS: zabijačka byla super

Děkujeme Terka H., Nikča H. a Eliška K.

21. Společenský ples obcí

Po roce jsme se sešli opět na Společenském plesu obcí Bolehošť, Led-
ce, Očelice a Přepychy. Dámy oblékly plesové róby a pánové zajisté 
s velikou chutí uvázali kravaty, navlékli obleky a neopustili parket, 
dokud neprotančili svou taneční obuv. Mladí nám předvedli doved-
nosti nabyté v tanečních kurzech a ti co netančí, se jistě pobavi-
li u kulturní vložky, o kterou se postaral Klub netradičních nápadů 
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z Ledec. Jejich vtipné vystoupení na téma 
„cesta kolem světa“, pobavilo přítomné a ti 
jej náležitě ocenili potleskem. V tombole 
bylo připraveno 425 cen včetně 15 TOP cen. 
Losy byly vyprodány během první hodiny. 
K tanci i poslechu hrála kapela Holliday Ex-
press a taneční parket se zaplnil. Přiblížila 
se půlnoc a s ní spojené losování TOP cen. 
Věříme, že se letošní ples vydařil, všichni byli 
spokojeni a budeme se těšit na příští rok. 
Děkujeme sponzorům, pořadatelům, provo-

zovatelce obecního hostince paní Haspeklové a hlavně všem, kteří 
přišli a dobře se bavili.

Zdeňka Andržová

Společenská kronika

Svá životní jubilea oslavili
Chromková Anna 83 let

Hrochová Jaroslava  75 let

Kubec Jaroslav                 80 let

Sarvaš Ján                             85 let

Stonjeková Anna                   81 let

Wernerová Bohuslava 75 let

Cvejnová Jana               75 let

Matyk Zdeněk                   70 let

Moučka Jan 70 let

Máslová Jana 70 let

Kašparová Bohumila  94 let

Oslavencům přejeme pevné zdraví 

a dostatek životního elánu a optimismu.

Přivítali jsme 

Sebastian Tluka

Viktorie Zaňková

Mateo Novák

Viktor Čáp

Mellanie Žítková

Ať Vaše děťátko vyrůstá 

ve zdraví a radosti.

Z našich řad odešli

Jan Langr  63 let

Všem pozůstalým 

vyjadřujeme upřímnou soustrast!
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Kastrace koček

Vážení občané,
naše obec vás zve k zapojení do důležité iniciativy, která pomáhá re-
gulovat populaci koček.  Jediný účinný a zodpovědný krok ke snížení 
dlouhodobého přemnožení koček v České republice je jejich kastrace.

Výhody kastrace?
Ušetření nákladů - Kastrace je jednorázová záležitost a vychází lev-
něji než náklady na další a další vrhy nových koťat. Navíc minimalizuje 
riziko nádorových onemocnění a kočky se dožívají vyššího věku, pro-
tože nejsou sužovány stálými porody.

Pohodovější život majitelů – Už žádné nervy s každoročním shá-
něním domovů pro nově narozená koťata  a obavy, jestli se dostala 
do dobrého domova. Statistiky mluví jasně. Každé druhé kotě končí 
v útulku nebo na ulici.

Prevence přemnožení - Každý rok se narodí tisíce nechtěných koťat. 
Většina z nich se toulá po okolí a hyne hlady a na nemoci. Jen některá 
z nich se dostanou do útulků, které jsou každoročně přeplněné.  

Zvažte kastraci svých koček a kocourů a přispějte k udržitelnému ře-
šení této situace. Pro další informace se obraťte na svého veterináře.

Pomozme předejít přemnožení koček: Zodpovědnost začíná u nás!

Děkujeme! 

Upozornění: Topení nebo jiné usmrcování koťat, je v rozporu se zá-
konem na ochranu zvířat proti týrání (246/1992 Sb.). Při jeho porušení 
hrozí trest odnětí svobody až na 2 roky. 

 Dění ve škole

Ve čtvrtek 30. 1. dostanou žáci pololetní vysvědčení, pro prvňáčky 
bude první. Největší odměnou je, když žák chodí do školy rád a vzdě-
lávání je pro něho důležité. Dnes to už nejsou pouhé znalosti, ale při-
dávají se dovednosti, postoje, návyky zejména v oblasti sociální. 
Celkem 44 dětí navštěvuje naši mateřskou školu, a to ve 2 odděleních. 
V květnu nás čeká zápis dětí do MŠ a v dubnu zápis žáků do ZŠ. Díky 
nové modulární budově MŠ máme velmi kvalitní zázemí pro před-
školní vzdělávání. Připravujeme rekonstrukci sociálního zařízení MŠ 
v hlavní budově. 
Pro dobré posouzení individuálních schopností každého dítěte jsme 

Na co se můžeme v bolehošťské škole těšit….

na konci roku 2024 zakoupili PROGRAM iSophi. Jedná se o pedago-
gickou diagnostiku určenou pro práci učitele s dítětem, je zaměře-
ná na zjišťování úrovně dovedností ve 13 oblastech: Grafomotorika, 
předmatematické představy, prostorová představivost, časová ori-
entace, zrakové vnímání, sluchové vnímání, verbální myšlení, so-
ciální porozumění, sebeobsluha, jemná motorika, hrubá motorika, 
pozornost a řeč. Rodiče budoucích prvňáků se můžou těšit na indivi-
duální schůzky s učiteli MŠ, aby dostali podrobné informace o vývoji 
svého dítěte. 
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V základní škole se připravujeme na navýšení kapacity z 36 na 45 
žáků.  Od září 2025 otevřeme čtvrtou třídu, tedy z trojtřídky bude 
čtyřtřídka. Jde nám o to, abychom minimalizovali slučování ročníků, 
zvláště pak ve stěžejních předmětech, jako je český jazyk, anglic-
ká jazyk a matematika a 1., 2., 3., ročník se mohl učit samostatně. 
Od září chceme posílit výuku anglického jazyka. Chceme jej zařa-
dit do MŠ i do 1. ročníku ZŠ. Další naší nabídkou bude prázdninové 
otevření MŠ, a to první dva týdny v měsíci červenci 30. 6. - 11. 7. 
a poslední dva týdny v měsíci srpnu 18. 8. - 29. 8.  Pro žáky chce-
me nabídnout školní družinu 1. týden v měsíci červenci 30. 6. - 4. 7., 
příměstský tábor ve dnech 4. – 8. 8., a školní družinu poslední tý-
den v měsíci srpnu 25. 8. – 29. 8. Připravujeme též další etapu úprav 
na školní zahradě, kterou je venkovní kuchyňka navazující na kryté 
pískoviště a kopec se svahovou skluzavkou a zemljankou.
Chtěla bych popřát do nového roku 2025 dětem, žákům, kolegům, 
rodičům a všem našim příznivcům pevné zdraví, pohodu, klid, na-
ději a hodně důvodů k radosti.

Mgr. Hana Špatenková

Ani jsme se nenadáli a máme tu téměř pololetní vysvědčení. Od září 
jsme udělali mnoho pokroků – prvňáci už umí skoro všechna pís-
menka číst i psát, druháci začínají rozlišovat měkké a tvrdé i/y 
po měkkých a tvrdých souhláskách, třeťáci pilují vyjmenovaná slo-
va, čtvrtá třída k nim přidala vzory podstatných jmen a páťák ještě 
vzory přídavných jmen. Kromě učení jsme byli za kulturou v Hrad-
ci Králové v Divadle Drak na představení Sedmero krkavců, přijela 
k nám do MŠ a první třídy – dentální hygienistka, kouzelník nebo 
paní Hanka s aktivitou Zdravé nohy. I sami jsme představení vytváře-
li – Vítání občánků, u Zvoničky, Mikulášská besídka, vystoupení pro 
seniory a vystoupení v Ledcích. Spoustu věcí jsme připravili do na-
šeho vánočního stánku: vánočky, cukroví, šampony, gumičky…. Také 
nás navštívila česká školní inspekce, které se u nás moc líbilo a slova, 
se kterými odcházela: „Bylo nám ctí, že jsme byli ve Vaší škole!“ nás 
hřejí ještě teď.
Na vavřínech neusneme a už se těšíme, co nás čeká v dalším polo-
letí a v celém roce 2025. Z těch největších akcí můžeme vypíchnout 
výlet do Národního muzea v Praze, ve spolupráci s obecním úřadem 
výlet pro všechny příznivce školy do Kutné Hory (návštěva Chrámu 
sv. Barbory, stříbrných dolů a Kostnice) a škola v přírodě tentokrát 
do lokality Broumovsko.
Chceme Vám popřát krásný a pohodový rok 2025 a děkujeme za Vaši 
přízeň.

Kateřina Henychová, učitelka ZŠ

Milé děti, rodiče a přátelé obce,
v loňském roce jsme prožili několik krásných a nezapomenutelných 
akcí, které nás všechny spojily a přinesly spoustu radosti do našich 
dní. Pojďme si společně připomenout to nejdůležitější!
Na začátku října jsme měli tu čest přivítat sokolníky v Lipinách. Děti 
měly možnost vidět úchvatné dravce v akci a dozvědět se řadu za-
jímavostí o těchto majestátních ptácích. Bylo to nejen poučné, ale 
i vzrušující! Děti si odnesly nejen zážitky, ale také spoustu informací 
o ochraně přírody. V předvánočním období jsme také hostili školáky, 
kteří přišli do mateřské školy číst pohádky našim nejmenším. Děti 
s napětím a radostí poslouchaly příběhy a aktivně se zapojovaly 
do děje. Společné čtení posílilo vztahy mezi dětmi a podpořilo lásku 
k literatuře. V říjnu jsme měli návštěvu dentální hygienistky, která si 
pro naše děti připravila interaktivní povídání o zdraví a hygieně. Děti 
se dozvěděly, jak správně dbát na osobní hygienu, proč je důležité 
čistit si zuby 
a jaké potraviny jsou pro naše tělo prospěšné. K tomuto tématu na-
vazovala další návštěva, o kterou se postarala paní Alena Boukalová 

s přednáškou Jíme hravě. Děti si mohly vyzkoušet připravit zdravé 
svačiny v podobě vaflí, ovocného koktejlu nebo obloženého talíře. 
Těsně před Vánocemi jsme se pustili do příprav na svátky. Společně 
jsme s dětmi pekli perníčky, zpívali koledy, povídali jsme si o tradi-
cích a zvycích, nechyběl Štědrý den ve školce, kde si děti tradice 
mohly vyzkoušet a nezapomněl na ně ani Ježíšek, který k nám přinesl 
spoustu krásných dárků. 
Na začátku prosince jsme přivítali Mikuláše s jeho družinou. Děti 
se na tuto návštěvu moc těšily a v příjemné atmosféře zpívaly, re-
citovaly a přednášely Mikulášovi. Každý z dětí si odnesl malý dárek 
a spoustu úsměvů na tváři. Po Mikulášovi nás navštívil kouzelník, 
který předvedl úžasné triky a iluze. Děti byly fascinovány jeho vy-
stoupením a s nadšením se zapojily do kouzelnických her. Bylo to 
skvělé dopoledne plné smíchu a zábavy. Naše děti také měly mož-
nost vystoupit v obecním hostinci s vánočním programem společně 
se školáky. Předvedly krásné vánoční písničky a vystoupení, které 
potěšilo všechny přítomné rodiče, babičky a dědečky. Nechybělo ani 
každoroční vystoupení u zvoničky při slavnostním rozsvícení stro-
mečku. Hned na začátku nového roku po vánočních prázdninách nás 
navštívili Tři králové, kteří dětem přinesli požehnání. Děti se s rados-
tí zapojily do zpívání koled a společně se školáky jsme oslavili tento 
krásný svátek.
Tyto akce pro nás byly skvělou příležitostí k učení, zábavě a posíle-
ní přátelských vztahů. V novém roce nás čeká spoustu dalších akcí, 
výletů a dobrodružství. Všem přejeme do nového roku hlavně hodně 
zdraví!             

Za MŠ Adriana Kováříčková
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Obrazem ze základní a mateřské školy
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 Sokol lipiny

Činnost sokola od října 2024

Vážení spoluobčané, na začátku tohoto článku Vám chceme popřát 
jménem Sokola Lipiny hodně zdraví v novém roce a doufáme, že 
jste vstoupili do nového roku podle svých představ. Nyní už budu 
psát o akcích, které proběhly u nás v areálu Pod lípou. V pátek 11. 
října k nám zavítali sokolníci z opočenského setkání sokolníků, kte-
ré se řadí mezi největší a nejkrásnější na světě, zde se každoroč-
ně setkávají sokolníci nejen z české republiky, ale i okolních zemí. 
K nám přijela část sokolníků s 14ti krásnými opeřenci několika dru-
hů a velikostí. Hospodář místního mysliveckého spolku je provedl 
bolehošťskou honitbou, kde ulovili pár kusů zvěře. My jsme pro ně 
připravili občerstvení v podobě snídaně a oběda. Odjížděli velmi 
spokojeni. 

Další akce, která se konala Pod lí-
pou, byla 28. října a bylo to již, dá 
se říci, tradiční dlabání dýní. Pro 
děti bylo připraveno téměř 60 dýní, 
ze kterých si mohly vytvořit svého 
helouwenského strašáka. Některé 
z nich byly opravdu překrásné, po-
řídila se společná fotografie a poté 
si děti mohly vzít své výtvory domů. 
Pro odvážnější děti, ale i pro rodiče 
byla připravena stezka odvahy, kte-
rá vedla do lesa, přes bývalý písník 

Další akce, na které jsme se trošku podíleli, bylo občerstvení pro 
děti z naší základní školy. V sobotu 2. listopadu si ve škole vyráběly 
lampióny, se kterými se vydaly v podvečer na lampiónový průvod, 
zakončený právě v Lipinách. Připravili jsme pro děti párky, špekáčky 
a pro rodiče klobásy. Děti si pěkně zařádily a v podvečerních hodi-
nách se rozešli s rodiči domů. Hned druhý den v neděli byla ve spo-
lupráci s místními hasiči naplánovaná drakiáda. Na 13. hodinu se 
sešlo poměrně velké množství dětí, aby se pokusily vypustit svoje 
draky k nebesům. Bohužel příroda byla proti, protože nefoukalo ani 
trošku. A tak si děti musely najít jinou zábavu a nakonec si nedělní 
odpoledne užily. 
Na pátek 8. listopadu jsme naplánovali pro členy sokola a příznivce 
našeho spolku exkurzi do pivovaru Náchod. Autobus byl naplněn 
a po 16. hodině se vyrazilo směr Náchod. Exkurze probíhala v tra-
dičním duchu a celou prohlídkou nás provázel emeritní sládek pan 
Kořínek, za což mu velice děkujeme, protože jeho povídání je pros-
tě perfektní. Celá akce se vydařila a domů jsme se vrátili v nočních 
hodinách. 

a dále po lese, kde byl na konci cesty schovaný poklad, který děti 
samozřejmě našly. Poté jsme se všichni, podotýkám všichni vrátili 
zpět na hřiště, možná si někdo přinesl i něco navíc, ale o tom moc 
nikdo radši nemluví. Celé odpoledne a podvečer se velice vydařil. 
Celou akci podpořila finančním příspěvkem obec Bolehošť, za což 
velmi děkujeme. 
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Další akce, na které jsme se 
podíleli bylo 1. prosince ad-
ventní rozsvícení zvoničky, 
kde jsme pro přítomné hosty 
grilovali klobásy a pro děti se 
dělaly toasty. Celé adventní 
rozsvícení se neslo ve velice 
příjemném duchu a velmi se 
vydařilo. 
To bylo asi vše, co se událo 
do konce roku a na samotný 
závěr jsme se sešli Pod lípou 
a v hojném počtu oslavili sil-
vestra. Nyní se už zmíním 
o akci, která proběhla v na-
šem areálu. Od 10. do 12. led-
na jsme měli naplánovanou zabijačku, při které jsme vyrobili mnoho 
domácích produktů, které měli možnost návštěvníci v sobotu při 
poslechu hudby sníst a pěkně v klidu posedět. Druhý den si mohli 
odnést objednané produkty domů. Akce se velmi vydařila. Na sa-
motný závěr se zmíním, co nás v nejbližších týdnech čeká za akce. 
Na 8. března je naplánovaná oslava MDŽ a na 17. dubna připravuje-
me zelené pivo s hromadou dobrého jídla a pití. Přeji vám úspěšný 
a hezký rok.

Připravil Petr Prause
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Sbor dobrovolných hasičů

O činnosti sboru

Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych vám za celý náš sbor popřál do nového roku 
2025 mnoho zdraví, štěstí a úspěchů v pracovním i soukromém ži-
votě. Na následujících řádcích bych vás rád seznámil s naší činností 
v závěru uplynulého roku.
Dne 12. října se konalo posezení našich členů s jejich rodinnými 
příslušníky v hasičské zbrojnici, pro které bylo připraveno skvě-
lé občerstvení, o které se postaral Tomáš Gois s Jiřím Moravcem. 
O úspěchu akce svědčí především skutečnost, že se protáhla 
do pozdních večerních hodin. Za její zorganizování oběma moc 
děkujeme.
V neděli 3. listopadu proběhla ve spolupráci se Sokolem Lipiny 
na hřišti v Lipinách drakiáda. S dětmi jsme si užili jeden z posled-
ních krásných podzimních dní, který nám umožnil trénink venku, 
nežli jsme se opět museli na zimní období přesunout do vnitřních 
prostor. V zimních měsících probíhá kroužek mladých hasičů opět 
v prostorách klubovny, případně na sále obecního hostince, kde je 
pro ně připraven trénink štafety pro jarní kolo požární hry Plamen. 
Za poskytnutí prostor moc děkujeme.  
V sobotu 7. prosince proběhla na sále Obecního hostince Bole-
hošť ve spolupráci s SDH Záhornice tradiční mikulášská nadílka. 
Zahájena byla představením žáků základní a mateřské školy, za je-
hož přípravu učitelskému sboru děkujeme. Následující okamžiky 
již patřily pekelníkům s Mikulášem a anděly, kteří dětem nadělili 
mnoho sladkostí. 
Dne 11. prosince získali členové výjezdové jednotky Michal Ježek a Jiří 
Netík řidičské oprávnění skupiny C, díky čemuž všichni naši strojníci 
splňují podmínku držení tohoto oprávnění. Společně s březnovým 
školením strojníků byly v tomto roce splněny všechny požadavky 
na stanovený počet strojníků a velitelů výjezdové jednotky.
Poslední týden před Vánocemi se sešli vedoucí mladých hasičů se 
svými svěřenci v prostorách klubovny, kde pro ně uspořádali malou 
besídku spojenou s ochutnávkou cukroví. Dětem popřáli bohatého 
Ježíška a předali drobný dárek v podobě vánoční ozdoby.
V letošním roce se také velitel Jan Ježek zúčastnil setkání Aktivu 
zasloužilých hasičů v Neratově, během kterého byla účastníkům 
předána pamětní medaile k 160. výročí založení dobrovolných ha-
sičů v českých zemích.
V roce 2024 nám byla obcí Bolehošť poskytnuta dotace ve výši 
30 000 Kč, která byla použita na nákup rozdělovače, sportov-
ních hadic a příslušenství na závody. Dotace byla pokladní sboru 
Zdenkou Miřijovskou včas a řádně vyúčtována. Za její poskytnutí 
i podporu během všech našich akcí v uplynulém roce obci moc dě-
kujeme.  
Nový rok 2025 jsme zahájili výroční valnou hromadou našeho 
sboru konanou 4. ledna v obecním hostinci. Od 16 hodin se zde 
sešli vedoucí hasičského kroužku s mladými hasiči, aby si připo-
mněli všechny události, které spolu v uplynulém roce prožili. Od 18 
hodin se konala valná hromada za účasti starosty obce Jakuba Ši-
merdy, starosty Okresního sdružení hasičů Rychnov nad Kněžnou 
Jiřího Řeháčka a členů hasičských sborů z Přepych, Očelic, Jílovic, 
Ledců, Záhornice a Týniště nad Orlicí. V průběhu valné hromady 
byly našim členům předány stužky za věrnost – Václavu Drašnaro-
vi mladšímu za 40 let, Simoně Bašové, Markétě Endeové, Karolíně 
Netíkové a Lucii Špačkové za 10 let.
Následující týden byla zahájena příprava našeho 127. hasičského 
plesu a dětského karnevalu, který se uskuteční v pátek 21. února 
od 20 hodin a v sobotu 22. února od 14 hodin. Vstupenky na ples 
s místenkou jsou v prodeji od 5. února na Obecním úřadě v Bole-
hošti. Těšíme se na setkání s vámi.

Za SDH Bolehošť kulturní referent Vojtěch Drašnar
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Informační okénko k požární prevenci

Nově jsme si pro Vás připravili okénko, které se bude zabývat důležitý-
mi informacemi ohledně prevence proti požárům. Je to velmi rozsáhlé 
téma a považujeme za důležité nejen naše občany v této problematice 
vzdělávat. Chceme a budeme se snažit, aby v každém čísle zpravodaje 
vyšel článek, který bude na tuto problematiku upozorňovat a obsaho-
vat nejdůležitější rady a tipy, jak požárům předcházet, téma vybereme 
vždy s ohledem na aktuální roční období nebo období nadcházející.
Prvním tématem jsou technické závady na elektrické instalaci a spo-
třebičích, které tvoří přibližně 20 % všech požárů a jsou jedny z nej-
častějších. Často se při nich evidují zraněné osoby a bohužel ani úmrtí 
zde nejsou výjimečná.
Tato skupina požárů je velmi obsáhlá, a proto se nyní zaměřím na nej-
důležitější informace a rady:

-  el. spotřebiče kupujeme pouze u odborných prodejců, součástí ba-
lení musí být návod k používání v českém jazyce

-  vždy je velmi důležité číst návod k obsluze a podle něho postupovat, 
některé spotřebiče musí být pod neustálým dohledem a v návodu 
k obsluze se můžeme dočíst, že je nutné, tyto spotřebiče vypojit 
ze zásuvky po ukončení činnosti. Jsou to hlavně: fény, kulmy, rych-
lovarné konvice (vždy vypojovat z el. sítě podstavec), mikrovlnné 
trouby, topinkovače, toustovače a další

-  všechny spotřebiče používáme pouze k těm účelům, ke kterým jsou 
určeny

-  každý spotřebič se vlivem jeho užívání zahřívá, proto je umisťujeme 
vždy tak, aby byly v dostatečné vzdálenosti od hořlavých předmě-
tů a ničím je nepřikrýváme, aby nedošlo k přehřátí a následnému 
vzplanutí

-  neměly by přijít do styku s vlhkem, hlavně části, které jsou napojeny 
na el. proud

-  při jejich používání průběžně kontrolujeme jejich stav, vlivem pou-
žívání dochází k jejich opotřebení

-  prodlužovací kabely nám slouží pouze k dočasnému připojení spotře-
biče. Výrobci některých spotřebičů s vyšším příkonem, jako jsou prač-
ky, sušičky, topení,... nedovolují připojení přes prodlužovací kabely 
nebo rozdvojky. Prodlužovací kabely musíme také kontrolovat, nesmí 
být nikde přimáčklé, vedené pod těžkým nábytkem, lednicemi,...

- při dobíjení akumulátorů vždy používáme originální nabíječku, 
dodržujeme pokyny stanovené výrobcem v návodu. Při dlouho-
dobějším nepoužívání udržujeme akumulátory nabité. Při nabíjení 
je necháváme ve volném prostoru, aby vlivem zaskládání nedošlo 
k přehřátí a následnému vzplanutí

- nepřetěžujeme zásuvky několika zapojenými spotřebiči přes 
rozdvojku, může dojít ke zkratu nebo požáru

-  neprovádíme neodborné zásahy do elektroinstalací, veškeré opravy 
nebo instalace musíme svěřit do rukou odborníků

Toto jsou nejdůležitější rady a informace ohledně používání el. spotře-
bičů. Vždy je důležité číst návody k obsluze a dodržovat pokyny v nich 
uvedené. Pokud by vlivem nesprávného používání spotřebiče došlo 
k požáru, pojišťovny v těchto případech nevyplácí pojistné plnění 
za vzniklou škodu. V další řadě jde hlavně o zdraví člověka.

Věřím, že pro většinu našich občanů je tento článek pouze ujištěním, 
že el. spotřebiče používají správně a pro někoho možná rozšířením ob-
zorů. Ať je to tak nebo tak, přeji nám všem, aby se nám tyto nepříjem-
né události vyhýbaly obloukem.

Preventistka sboru Markéta Endeová



Vážení spoluobčané, 

dovolte nám Vás pozvat na veřejné projednání 
k připravované místní energetické koncepci 
naší obce. Předmětem jednání bude seznámení 
s průběžnými výsledky projektu, ale zejména 
věcná diskuse s cílem promítnout Vaše názory 
do konečné podoby energetické koncepce naší 
obce. Podělte se s námi o Vaše názory skrze 
veřejnou diskusi věnované tomuto tématu. 

Kde: Obecní hostinec Bolehošť (Bolehošť 30) 
Kdy: 20. 3. 2025 od 18:00 hod. 

Těšit se můžete na: 

➢ Prezentaci průběžných výstupů projektu. 
➢ Představení účelu a hlavních cílů projektu. 
➢ Diskusi věnovanou rozvoji energetiky. 

Diskusí Vás budou provázet zpracovatelé 
koncepce, zástupci společnosti Moore Advisory CZ.

Těšíme se na Vás. 
Vaše Bolehošť

Pokud jste se doposud nezapojili
do souvisejícího šetření, prosíme 
o Vaší zpětnou vazbu.

Pozvánka na veřejné projednání 
k místní energetické koncepci
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o Vaší zpětnou vazbu.

Pozvánka na veřejné projednání 
k místní energetické koncepci

Bolehošť 30.
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DATUM - NÁZEV AKCE  ...................................................................  MÍSTO KONÁNÍ 

25. leden  - 21. Společenský ples obcí ....................... společenský sál obec. hostince 
21. únor - 127. Hasičský ples  ..................................... společenský sál obec. hostince 
22. únor - Dětský maškarní karneval  ..................... společenský sál obec. hostince 
8 . březen - Oslava MDŽ  ......................................................................... klubovna SK Lipiny 
17. dubna - Zelený čtvrtek  ...................................................................  klubovna SK Lipiny 
30. duben - Pálení čarodějnic…………………………………………………..hřiště SK Lipiny 
9. květen - Výlet do Kutné hory……….……………………………………………..Kutná Hora 
1. červen - Dětský den  ................................................................................  hřiště SK Lipiny 
9. srpen - 13. Gulášové slavnosti  ................................  hřiště před obecním úřadem 
30. srpen - Turnaj v plážovém volejbale  ..............................................  hřiště SK Lipiny 
27 . září  - Svatováclavské pivo a posvícení…………….……..…………hřiště SK Lipiny 
18. říjen   - Koncert Petra Černocká a Jiří Pracný…….společenský sál obec. host. 
28. říjen   - Dlabání dýní………………………………………………………….hřiště SK Lipiny 
30. listopad - První adventní neděle - adventní rozsvícení  .............................  zvonička 
6. prosinec - Mikulášská besídka  .................................. společenský sál obec. hostince 
13. prosinec - 22. Předvánoční setkání seniorů  ......... společenský sál obec. hostince 

Pořadatelé si vyhrazují právo na změnu termínů. 
Podrobnější informace k jednotlivým akcím najdete na informačních deskách a stránkách obce.


